
SREČANJE ANTROPOLOGOV V ŠKOFJI LOKI 

V okviru Antropološkega društva Jugoslavi
je, ki je bilo ustanovljeno leta 1958 na pobudo 
največjega slovenskega antropologa prof. dr. 
Boža Škerlja, je potekalo letošnje že 27. sreča
nje antropologov v Škofji Loki. Antropološko 
društvo Jugoslavije (ADJ) združuje v svojih 
vrstah biologe, zdravnike, arheologe, etnologe 
ter še druge profile raziskovalcev, ki prouču
jejo človeka in njegovo življenje iz različnih 
aspektov. Da bi bili na tekočem z rezultati 
proučevanj, s katerimi se posamezniki ali 
ekipe ukvarjajo, organizira ADJ vsakoletna 
srečanja v eni izmed naših republik in pokra
jin. 

Za organizacijo letošnjega kongresa smo 
bili zadolženi slovenski antropologi. Za kraj 
srečanja smo izbrali Škofjo Loko, izredno 

zanimivo mesto z izrazito starim mestnim 
jedrom in z obilico kulturnozgodovinskih spo
menikov tako v samem mestu kot tudi v 
njegovi okolici. Za pomoč pri organizaciji se 
moramo zahvaliti predsedniku našega ADJ 
prof. dr. Petru Vlahoviču iz Beograda, zlasti 
pa prijaznim domačinom, ki so nam s svojim 
znanjem omogočili spoznati mnogo zanimivo
sti iz preteklega in sedanjega življenja Škofje 
Loke, s svojo gostoljubnostjo pa ustvarili pri
jetno vzdušje za potek kongresa. Naj med 
domačini posebej omenim le dr. Antona Polen-
ca, ki sodi med naše prve antropologe, čeprav 
ga je kasneje raziskovalna pot ponesla na 
druga področja. 

Naš kongres je potekal od 31. maja do 3. 
junija 1988 v dvorani hotela Transturist, v 

Del udeležencev kongresa v Puštalu, kjer jih je pred rojstno hišo pozdravil 
prof. dr. Anton Polenec 
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katerem so bili udeleženci tudi nastanjeni. 
Teme, ki smo jih obravnavali, so bile nasled
nje: rast in razvoj otrok in mladostnikov, 
antropološke značilnosti odraslega prebival
stva Jugoslavije, humana genetika ter histo
rična in etnična antropologija. 

Kongresa se je udeležilo prek 60 antropolo
gov, tako iz domovine kot tudi nekaj gostov 
iz Poljske in Bolgarije. 

Otvoritvi kongresa, ki je bila v torek 31. 
maja ob 10. uri, je prisostvovalo poleg udele
žencev tudi več vabljenih gostov, predstavni
kov našega družbenega, političnega in kultur
nega življenja. Prvi je zbrane pozdravil in 
nagovoril predsednik Skupščine občine Škof j a 
Loka tovariš Jože Albreht ter zaželel udele
žencem veliko uspeha pri delu in prijetno 
bivanje v Škofji Loki. Sledili so pozdravi 
predsednika Slovenske akademije znanosti in 
umetnosti akademika prof. dr. Janeza Milčin-
skega, direktorja Znanstvenoraziskovalnega 
centra Slovenske akademije znanosti in umet
nosti dr. ing. Mitja Zupančiča ter predstavnice 
biološkega oddelka Biotehniške fakultete dr. 
Tatjane Verčkovnik. V imenu Muzejskega dru
štva Škofja Loka in Slovenskega arheološkega 
društva je navzoče pozdravil dr. France Le-
ben, znanstveni svetnik SAZU, ter izročil ne
katerim zaslužnejšim udeležencem kongresa 
dve knjigi o Škofji Loki, ki jih je podarilo 
Muzejsko društvo Škofja Loka. Kongres so 
pozdravili tudi predstavniki antropologov iz 
posameznih republik in pokrajin ter gostje iz 
Poljske in Bolgarije. 

Svečanemu otvoritvenemu delu so sledila 
uvodna predavanja. Ta so nam predstavila 
razvoj antropologije na Slovenskem od prvih 
začetkov do danes, prikazala Slovenijo v luči 
historične antropologije ter nas poučila o na
selbinskem razvoju Škofje Loke. 

Po končanem uvodnem delu je dr. Anton 
Polenec povabil navzoče v Puštal, na ogled 
etnografsko izredno zanimive in dobro ohra
njene hiše, po domače »Nacetove hiše«, ki je 
hkrati rojstna hiša dr. Polenca. Ob ogledu smo 
slišali zanimivo razlago, obenem pa so nam 
domači pripravili izvirno pogostitev. 

Ob sodelovanju in pomoči domačinov smo 
organizirali izlet v Crngrob in si pod strokov
nim vodstvom ogledali slovito cerkev Mariji
nega oznanjenja. Obiskali smo tudi Loški mu
zej in spoznali loško ozemlje z naravoslovnega, 
političnosocialnega, ekonomskega in kultur
nozgodovinskega vidika. Enega od večerov v 
Škofji Loki pa nam je popestrila folklorna 
skupina otrok, ki nam je zaplesala več plesov. 

V torek popoldne so se začela vrstiti preda
vanja in referati. Delo kongresa je nemoteno 
potekalo do svojega sklepa v petek dopoldne. 
Izvedeli smo mnogo zanimivega in novega. 
Živahna diskusija, ki je spremljala skoraj vsa 
predavanja, je potrdila veliko zanimanje ude
ležencev kongresa za vse probleme, ki jih 
antropologi pri nas proučujemo. 

V četrtek zvečer je bila letna skupščina 
ADJ. Na njej smo govorili o opravljenem delu 
v minulem letu in o načrtih za prihodnje leto. 
Izvedli smo tudi potrebne volitve in sprejeli 
medse nekaj novih članov. Vsi smo bili mne
nja, da je bil naš kongres po strokovni plati 
zelo uspešen. Tudi počutje udeležencev je bilo 
med bivanjem v Škofji Loki prijetno. Bili smo 
navdušeni nad samim mestom pa tudi nad 
prijaznostjo in gostoljubnostjo domačinov. 

Ob koncu kongresa, v petek 3. junija 1988, 
smo se razšli z željo in upanjem, da bi bilo 
tudi naslednje srečanje antropologov v pri
hodnjem letu uspešno, in da bi potekalo v tako 
prijaznem vzdušju kakor letošnje v Škofji 
Loki. 

Metka Bogel 
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